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Ciuca: O compensare mai mare a preturilor la energie si gaze nu este posibila,

bugetul este cel anuntat

Premierul Nicolae Ciuca, presedintele PNL, a declarat marti seara, dupa sedinta conducerii liberalilor, ca o

compensare mai mare a preturilor la energie si gaze fata de cea care este aplicata acum nu este posibila,

având în vedere bugetul alocat pentru acest domeniu.

 

Acesta a fost întrebat de jurnalisti daca PNL ia în calcul un pret reglementat la energie si la gaze si care ar putea fi

o solutie de interventie pe piata energiei electrice si gazelor în asa fel încât pretul platit de consumatorul final sa

scada.

 

"Pâna în acest moment, la nivelul ANRE si la nivelul ministerelor care deconteaza compensarea preturilor la

energie si la gaze s-au primit toate facturile pentru intervalul noiembrie-martie. Nu avem înca o luna încheiata, de

exemplu aprilie, care ar fi trebuit sa fie prima luna pe care sa fi analizat valoarea compensarilor pe noua schema si

în momentul în care vom avea aceasta luna încheiata facem analiza si venim cu o decizie si în ceea ce priveste

aceasta ajustare a compensarii a pretului la energie. (...) În momentul de fata mergem pe aplicarea ordonantei de

urgenta pentru perioada aprilie 2022-martie 2023 si când vom avea datele concrete asupra unei sume

compensatorii pe o luna întreaga, vom lua o decizie", a declarat Nicolae Ciuca, la sediul PNL.

 

Întrebat daca Guvernul ar putea veni cu o noua reducere a pretului la energie si gaze, adica un nivel mai mare de

compensare, premierul a subliniat ca acest lucru nu este posibil având în vedere alocarile bugetare.

 

"O reducere a pretului mai mult decât este acum nu este posibila pentru ca trebuie sa fim onesti si sa le spunem

oamenilor adevarul. Bugetul este cel pe care l-am facut public si acestia sunt banii din care putem sa facem, sa

realizam compensarile preturilor la energie si gaze", a explicat Ciuca.

 

Şeful Executivului a fost întrebat de presa si cine din România va trebui sa aplice decizia luata la nivelul Uniunii

Europene privind reducerea voluntara cu 15% a consumului de gaze, el raspunzând ca aceasta decizie trebuie

privita ca una voluntara si ca populatia din tara noastra nu va fi afectata în ceea ce priveste asigurarea gazului.

 

"Va rog sa privim aceasta decizie voluntara, de altfel, cum bine ati spus. În ansamblul de masuri care s-au luat la

nivelul Ministerului Energiei si de catre companiile producatoare de gaz, avem în momentul de fata peste 1,8

miliarde de metri cubi înmagazinati, ceea ce ne duce mult peste pragul pe care îl aveam asumat la 1 august, care

era de 46%, la 1 septembrie - 57%. Am depasit si pragul pe care-l aveam de îndeplinit pentru 1 septembrie, motiv

pentru care în acest moment continuam sa ne asiguram necesarul de gaz înmagazinat în depozitele proprii si dau

asigurari ca populatia nu va fi afectata în ceea ce priveste asigurarea gazului. Şi, pe masura voluntara, nefiind în

momentul de fata stabilite elemente tehnice clare, nici pe masura în momentul în care ea va deveni obligatorie, nu

pot sa comentez ceea ce avem de facut. Cert este ca în momentul în care vom avea suficiente gaze si în momentul

în care discutam de aceasta atitudine a tuturor tarilor membre ale Uniunii Europene, de a continua solidaritatea fata

de contextul în care ne gasim, vom adopta aceeasi atitudine si în continuare", a declarat Ciuca.

 

Premierul Nicolae Ciuca a mai adaugat ca în cazul în care masura privind reducerea consumului de gaze cu 15%

va deveni obligatorie, aceasta va fi aplicata în mod echilibrat, astfel încât sa nu se întrerupa activitatea nici a

marilor consumatori, nici în institutii si preponderent sa fie asigurat necesarul de gaz pentru populatie. 
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